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_________________________

Drodzy Bracia i Siostry, szczęśliwego Nowego Roku!

Zaskoczenie i radość Bożego Narodzenia trwają nadal w Ewangelii dzisiejszej liturgii (Łk 2,16-21),
która opowiada o przybyciu pasterzy do groty w Betlejem. Po zwiastowaniu anielskim, pasterze
„udali się pośpiesznie [do Betlejem] i znaleźli Maryję, Józefa oraz leżące w żłobie Niemowlę” (w.
16). To spotkanie napełnia wszystkich zadziwieniem, ponieważ pasterze „opowiedzieli to, co im
zostało objawione o tym Dziecięciu” (w. 17): nowo narodzony jest „Zbawicielem”, „Mesjaszem”,
„Panem” (w. 11)!

Pomedytujmy o tym, co pasterze zobaczyli w Betlejem, o Dzieciątku, a także o tym, czego nie
widzieli, czyli o sercu Maryi, które zachowywało i rozważało wszystkie te sprawy (por. w. 19).

Najpierw, Dzieciątko Jezus. To hebrajskie imię oznacza „Bóg zbawia” i właśnie to [Jezus] uczyni.
Pan bowiem przyszedł na świat, aby dać nam swoje życie. Pomyślmy o tym: wszyscy ludzie są
dziećmi, ale nikt z nas nie wybierał, czy się narodzić. Bóg zaś postanowił, aby narodzić się dla
nas: Bóg postanowił. Jezus jest objawieniem Jego wiecznej miłości, która przynosi światu pokój.

Nowonarodzonemu Mesjaszowi, który objawia miłosierdzie Ojca, odpowiada serce Maryi,
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Dziewicy Matki. To serce jest uchem, które usłyszało zwiastowanie Archanioła; to serce jest dłonią
oblubienicy, podaną Józefowi; to serce jest objęciem, które otoczyło Elżbietę w jej starości. Serce
Maryi, naszej Matki, bije nadzieją odkupienia i zbawienia dla każdej istoty.

Mamy! Mamy zawsze mają w sercu swoje dzieci. Dzisiaj, w tym pierwszym dniu roku
poświęconym pokojowi, pomyślmy o wszystkich mamach, które radują się w sercu, i o tych,
których serca są pełne bólu, ponieważ ich dzieci zostały im odebrane przez przemoc, pychę,
nienawiść. Jakże piękny jest pokój! A jakże nieludzka jest wojna, która łamie serca mam!

W świetle tych refleksji każdy z nas może zadać sobie pytanie: czy potrafię trwać w ciszy, aby
kontemplować narodziny Jezusa? Czy staram się zachować w sercu to Wydarzenie, jego
przesłanie dobroci i zbawienia? A ja, jak mogę odpowiedzieć na tak wielki dar bezinteresownym
gestem pokoju, przebaczenia, pojednania? Każdy z nas znajdzie coś do zrobienia i to zrobi
dobrze.

Prośmy razem Maryję, Świętą Bożą Rodzicielkę, aby zachować w sercu radość Ewangelii i
świadczyć [o niej] w świecie.

____________________________

Po modlitwie Anioł Pański:

Drodzy Bracia i Siostry!

Wam wszystkim, Rzymianom i pielgrzymom, a także tym, którzy łączą się za pośrednictwem
mediów, życzę wszystkiego najlepszego w Nowym Roku. Dziękuję Prezydentowi Republiki
Włoskiej za pamięć w jego orędziu do Narodu i odwzajemniam z serca, zapewniając o mojej
modlitwie. Szczęśliwego Nowego Roku, Panie Prezydencie!

Papież św. Paweł VI chciał, aby pierwszy dzień roku stał się Światowym Dniem Pokoju. W tym
roku, z racji Jubileuszu, dzień ten charakteryzuje się szczególnym tematem: umorzenie długów.
Pierwszym, który daruje długi, jest Bóg, o co zawsze Go prosimy, gdy modlimy się „Ojcze nasz”,
mówiąc o do naszych grzechach i zobowiązując się samemu przebaczać tym, którzy nas
skrzywdzili. Jubileusz wzywa nas, aby przełożyć to przebaczenie na płaszczyznę społeczną, aby
żadna osoba, żadna rodzina, żaden naród nie był przygnieciony ciężarem długów. Zachęcam
zatem rządzących krajami o tradycji chrześcijańskiej, aby dali dobry przykład, umarzając lub
maksymalnie redukując długi najuboższych państw.

Dziękuję za wszelkie inicjatywy modlitewne i działania na rzecz pokoju podejmowane na całym
świecie przez wspólnoty diecezjalne i parafialne, przez stowarzyszenia, ruchy i grupy kościelne,
takie jak wczorajszy Narodowy Marsz Pokoju, który odbył się w Pesaro. Pozdrawiam również
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uczestników wydarzenia „Pokój na wszystkich ziemiach” organizowanego przez Wspólnotę
Sant’Egidio w różnych krajach. Pozdrawiam Wspólnotę Sant’Egidio, która jest obecna tutaj.

Wyrażam wdzięczność wszystkim, którzy pracują na rzecz dialogu i negocjacji w wielu rejonach
objętych konfliktami. Módlmy się, aby na wszystkich frontach ustały walki i podjęto zdecydowane
kroki na rzecz pokoju i pojednania. Myślę o udręczonej Ukrainie, Gazie, Izraelu, Mjanmie, Kiwu i o
wielu innych narodach ogarniętych wojną. Widziałem w programie telewizyjnym „A Sua Immagine”
[„Na Jego obraz”] filmy i zdjęcia ukazujące zniszczenia, jakie niesie wojna. Bracia, siostry, wojna
niszczy, niszczy zawsze! Wojna jest zawsze porażką, zawsze.

Pozdrawiam z serca was wszystkich, Rzymian i pielgrzymów, a w szczególności orkiestry szkolne
z niektórych stanów USA: z Michigan, Kalifornii, Oklahomy i Karoliny Północnej. Dziękuję za
waszą muzykę! Pozdrawiam również wiernych z Pontevedry w Hiszpanii oraz wolontariuszy
Fraterna Domus. I pozdrawiam młodzież Niepokalanej: walczcie o pokój!

Wszystkim życzę dobrego rozpoczęcia roku, z błogosławieństwem Pana i Matki Najświętszej.
Proszę, nie zapominajcie modlić się za mnie. Smacznego obiadu i do zobaczenia!
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